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P r o t o k ó ł  Nr XXVIII/2012 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 19 grudnia 2012r. w sali Urzędu Gminy               
w Kotlinie w godz. od 900 do 1005 

 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
               Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch witając: Wójta 
Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę 
Antczak,  Przewodniczącego Rady Powiatu Tomasza Kosińskiego, radnego Rady Powiatu 
Walentego Kwaśniewskiego, kierownika Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Macieja Bierłę, 
sołtysów oraz redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Nieobecny był radny Dariusz Józefiak oraz sołtysi: Marian Żurek i Renata Woźniak. 
Listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                Do porządku obrad  nie zgłoszono zmian. 
Porządek  obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z  XXVII  sesji Rady Gminy. 
4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXVII sesji 
      Rady. 
6.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXVII  sesji Rady  oraz  

z wykonania uchwał Rady. 
7.   Przyjęcie informacji z wykonania inwestycji realizowanych w roku 2012. 

  8.   Podjęcie uchwał:   
 
        - w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
          ustalenia stawki takiej opłaty, 
 
        - w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
          odpadami komunalnymi, 
 
        - w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
         

      - w sprawie utworzenia stałych obwodów  głosowania na obszarze Gminy Kotlin, ustalenia  
        ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 
    
      - w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
        oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 rok, 
 
      - w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz  
        Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kotlin na lata 2013 – 2016, 

 
      - zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2012 rok. 
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  9.   Wolne głosy i wnioski. 
 10.   Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXVII sesji Rady. 
 11.   Zamknięcie obrad. 
 

 ad.3 Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy. 
                    Protokół z XXVII sesji Rady Gminy wyłożony został do wglądu podczas 
posiedzenia wspólnego komisji Rady w dniu  18 grudnia 2012r. oraz na dzisiejszej sesji. 
Protokół z XXVII sesji Rady przyjęty został  14 głosami „za”. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                 Wnioski zgłosili: 
 
Radny Krzysztof Szyszka zaproponował  uhonorować sołtysa Mariana Żurka, który  z dniem 31 
grudnia 2012r. zrezygnował z pełnienia funkcji sołtysa sołectwa Twardów. 

  Przewodniczący Rady poinformował, że  podziękowania dla sołtysa  będą  na sesji Rady 
zaplanowanej na 28 grudnia br.  
Radny Jerzy Szymczak odczytał odpowiedź  Zarządu Powiatu w Jarocinie na wniosek o 
budowę drogi Twardów – Kurcew, w której poinformowano, że drogi tej nie ujęto w planie 
budżetu na 2013 rok z uwagi na ograniczone środki finansowe. Najważniejszą inwestycją  
w  powiecie  jest dokończenie przebudowy wiaduktów drogowych na ul. Powstańców Wlkp.      
w Jarocinie. 
Radny Jerzy Szymczak prosił Wójta o przedstawienie terminu budowy dalszej części oświetlenia 
ulicznego przy ul. Ks. Rymarkiewicza i ul. Teodorowskiej, przepraszając, że  nie zrozumiał 
odpowiedzi Wójta w tej sprawie na posiedzeniu wspólnym komisji Rady w dniu wczorajszym. 
Radny przypomniał, że zadanie to realizowane było z funduszu sołeckiego, a obecnie 
wybudowane przy tych ulicach  urządzenia elektroenergetyczne  Gmina przekazała aportem 
Spółce  „Oświetlenie Uliczne i Drogowe” w Kaliszu. 
Radny Jerzy Szymczak prosił, aby w przyszłości pomyśleć  o parkingu przy ul. Łąkowej i ul. 
Wąskiej, ponieważ przy ul. Dworcowej powstają gabinety fryzjerskie, stomatologiczne, sklepy, a 
parkingi są na 2-3 pojazdy. 
Radny Jerzy Szymczak pytał –czy da się załatwić i w jakim terminie  nieścisłości jakie są           
w budowie sieci wodociągowo – kanalizacyjnej przy ul. Słonecznej? 
Wójt odpowiedział, że sprawy te są w trakcie załatwiania. 
Radny Stefan Taczała  wnioskował  o wycięcie w trybie pilnym topoli na łuku drogi Kotlin – 
Sławoszew. 
 
ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XXVII sesji Rady. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie od XXVII sesji Rady: 
- podpisał podjęte uchwały, 
- przekazał Wójtowi wnioski zgłoszone na sesji, 
- w dniu 5 grudnia uczestniczył w konferencji zorganizowanej przez Bank Spółdzielczy 
  w Jarocinie , a jej temat to „ Działalność Banku Spółdzielczego na terenie gminy Kotlin”, 
- 13 grudnia uczestniczył w spotkaniu opłatkowym Związku Kombatantów i Byłych Więźniów  
  Politycznych Zarząd Koła w Kotlinie, 
- 15 grudnia uczestniczył  w uroczystości poświęcenia samochodu strażackiego  OSP w Wilczy,  
  przekazując podziękowania dla Rady Gminy od Zarządu  OSP w Wilczy za wyasygnowanie  
  środków na zakup samochodu, 
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- 15 grudnia uczestniczył w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez  Niepubliczną Szkolę  
  Muzyczną  I stopnia w Kotlinie, 
- 17 grudnia uczestniczył wspólnie z wieloma radnymi  w jasełkach zorganizowanych przez 
  uczniów świetlicy środowiskowej w Szkole Podstawowej w Kotlinie, 
- 17 grudnia uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Starostę Jarocińskiego dla wójtów,  
   burmistrzów, przewodniczących rad na   którym Komenda Hufca ZHP poinformowała, że 
   w dniach 26-28 kwietnia 2013r. obchodzić będzie 100 – lecie istnienia harcerstwa na ziemi 
   jarocińskiej, a w  komitecie obchodów jest także Wójt Gminy. 
   Głównym celem spotkania było powstanie Komitetu Obchodów 95 rocznicy Powstania 
   Wielkopolskiego.  Sugestia Starosty, poparta przez uczestników spotkania była taka, aby 
   samorządy z terenu powiatu jarocińskiego podjęły  uchwałę lub oświadczenie ustanawiając rok  
   2013 Rokiem Powstańców Wielkopolskich. 
-  brał udział  w przygotowaniu materiałów na dzisiejszą sesję, 
-  uczestniczył w posiedzeniu wspólnym komisji Rady w dniu 18 grudnia br. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad. 6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXVII sesji Rady oraz            
z wykonania uchwał Rady. 
                  Wójt poinformował, że uchwalone zmiany budżetu wprowadzono do budżetu Gminy 
na 2012 rok. Uchwałę o zmianie budżetu przekazano Regionalnej Izbie Obrachunkowej               
w Poznaniu  Zespół w Kaliszu oraz do Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, wywieszono na 
tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono  na stronach Biuletynu Informacji Publicznej 
Gminy. 
W okresie od ostatniej sesji Wójt wydał 2 zarządzenia: w sprawie powołania komisji 
przetargowej do przeprowadzenia postępowania przetargowego na przewóz uczniów do szkół 
oraz w sprawie przeprowadzenia wyceny materiałów pozostałych z rozbiórki budynku rządcówki 
przy Szkole Podstawowej w Woli Książęcej. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Następnie Wójt przedstawił informację o zrealizowanych przez Gminę zadaniach w okresie 
międzysesyjnym, informując, że: 
- rozstrzygnięty  został przetarg na przewóz uczniów do szkół, na basen i na zawody sportowe  
  w obrębie gminy w roku 2013. Wybrana została oferta złożona przez  firmę  Przewozy Osób  
  Autokarami Kawaler Augustyn z Rososzycy. 
- podpisano z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu  
   umowę  pożyczki  na budowę kanalizacji sanitarnej  w Woli Książęcej, 
- rozstrzygnięto przetarg  na dostawę paliw płynnych w 2013 roku do pojazdów i urządzeń  
  technicznych na potrzeby Gminy, 
- dokonano odbioru końcowego rozbudowy i przebudowy istniejącego Domu Strażaka  
  w Kotlinie – stan surowy zamknięty. 
Wójt poinformował, że  otrzymał informację z Lidera Zielonej Wielkopolski o tym, że złożone 
wnioski w ramach naboru na działanie „Małe Projekty” zajęły  na liście ocenianych wniosków: 
1) 3 miejsce – remont wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, 
2) 5 miejsce  - remont  wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej w Racendowie, 
3) 7 miejsce  - remont wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej w Kurcewie, 
4) 12 miejsce  - Dzień Kotlina – Święto Pomidora. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Poza tym Wójt : 
- 5 grudnia uczestniczył w posiedzeniu Zarządu i członków Banku Spółdzielczego w Jarocinie 
- w dniach 7, 13, 14 i 15 uczestniczył w spotkaniach  opłatkowych, w tym:  Związku   
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  Kombatantów i Byłych Więźniów Politycznych Zarząd Koła w Kotlinie, KGW w Sławoszewie, 
- uczestniczył w uroczystości poświęcenia samochodu strażackiego OSP w Wilczy, 
- 7 grudnia uczestniczył w posiedzeniu Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów  
  Alkoholowych. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad. 7 Przyjęcie informacji z wykonania inwestycji realizowanych w roku 2012. 
                 Przewodniczący Rady pytał – czy są pytania do informacji omówionej szczegółowo na 
wczorajszym  wspólnym posiedzeniu komisji? 
Pytań nie było. Przewodniczący stwierdził, że informację Rada przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.8 Podjęcie uchwał. 
                  Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącego Komisji Planu Gospodarczego, 
Budżetu i Finansów Zdzisława Wodniczaka, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu 
komisji Rady w dniu wczorajszym  o przedstawienie opinii  o projektach uchwał. 
Przewodniczący Komisji przedstawił pozytywną opinię o projektach uchwał będących                 
w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
                 Przewodniczący Komisji odnosząc się do uchwały  w sprawie metody  ustalenia opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi powiedział, że wszyscy radni uważają, że Wójt 
wyszedł na przeciw  temu o co  wnioskowali radni, to jest o zmniejszenie opłaty w rodzinach 
wielodzietnych. 
                  Odnośnie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                       
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Przewodniczący Komisji przekazał propozycje 
Przewodniczącego tej Komisji Stefana Taczały o utworzenie świetlicy środowiskowej w Szkole 
Podstawowej w Woli Książęcej. 
Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki takiej opłaty. 
Uchwała nr XXVIII/142/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
2) w sprawie ustalenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania  opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
Uchwała Nr XXVIII/143/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
3) w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Uchwała Nr XXVIII/144/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
4) w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Gminy Kotlin, ustalenia ich 
numerów , granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
Uchwała Nr XXVIII/145/2012 podjęta została 13 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym 
radnego Stefana Taczały. 
5) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2013 rok. 
Uchwała nr XXVIII/146/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
6) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kotlin na lata 2013 – 2016. 
Uchwała Nr XXVIII/147/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
7) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kotlin na rok 2012. 
Uchwała Nr XXVIII/148/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
Uchwały stanowią załączniki do  protokołu. 
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ad.9 Wolne głosy, wnioski. 
             
            Radny Zdzisław Wodniczak podziękował za wyczyszczenie Kotlinki, wnioskując o 
wyczyszczenie jeszcze kolejnych 100 metrów i wycięcie krzaków przy Kotlince. 
Radny Wodniczak powiedział, że nie podoba mu się rozwożenie drewna  po mieszkańcach, 
mówiąc, że rozumiałby to gdyby to była osoba chora lub starsza, ale nie do nygusów, bo widzi do 
kogo to jest wożone.  Osoby te nawet nie ładują tych gałęzi. Radny uważał, że osoby te 
doczekały się dobrobytu i jest  to przesada. Dalej radny mówił, że nie wyrazi już zgody na 
posadzenie drzew przy granicy swojego pola, bo okazuje się, że drzewa rosły tam 40 – 50 lat 
korzystały z jego  pola, a teraz gałęzie tych drzew otrzymują inni. 
Radny Wodniczak wnioskował o posypanie jezdni piaskiem  na drodze – pod górkę  przy remizie 
strażackiej w Twardowie. 
           Wójt  poinformował, że na wycinkę drzew jest decyzja  terminowa do końca grudnia br., a 
krzaki przy Kotlince wycinane będą zaraz po wycięciu drzew. 
Wójt przyznał, że drzewo rosnące przy polu powoduje zubożenie danej uprawy. 
Gałęziówka z wyciętych drzew rozwożona jest do osób, które wskazał Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej. Wójt uważał, że transport drewna, to też koszty dla tych osób, a Gmina zawożąc 
własnym transportem nie zubożeje. Zdaniem  Wójta są to osoby potrzebujące i błędu w tym 
przypadku Gmina nie robi . 
             Wójt poinformował o zakupionych koszach na śmieci ustawionych przy chodnikach       
w Kotlinie i pojemnikach na piasek ustawionych przy skrzyżowaniach i przejazdach kolejowych 
i  zamiarze ich zakupu także  w przyszłym roku. 
Radny Bogdan Pacholak mówił, że pojemniki są dobre  tylko kierowca musi wyjść z samochodu 
i sam musi posypać, bo gdyby to miała robić Gmina, to byłoby ciężko. 
              Radny Bogdan Pacholak wnioskował o naprawę drogi Słupia  -  Jarocin. 
Radny Pacholak mówił, że w Jarocinie kierowca  za postój  musi płacić, a Gmina nie ma na 
remont tej drogi. 
Przewodniczący Rady potwierdził, że droga przez Słupię jest praktycznie nie przejezdna. 
 
ad. 10 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski  zgłoszone na XXVII sesji Rady Gminy. 
               Wójt poinformował, że wnioski dotyczące dróg powiatowych przekazano do Zarządu 
Dróg Powiatowych w Jarocinie, w tym o: 
- udrożnienie przepustu przy posesji nr 18 w Sławoszewie, 
- doprowadzenie drogi Twardów – Kurcew do przejezdności, 
- uzupełnienie pobocza drogi Kotlin – Sławoszew. 
Wnioski o naprawę lamp ulicznych przekazano telefonicznie do Spółki Oświetlenie Uliczne         
i Drogowe w Kaliszu. 
 
ad.11. Zamknięcie obrad. 
               Życzenia na zbliżające się Święta Bożego Narodzenie złożyli Przewodniczący Rady, 
Wójt Gminy i Przewodniczący Rady Powiatu także w imieniu   Starosty Jarocińskiego. 
                Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący zamknął XXVIII sesję Rady Gminy 
Kotlin. 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                       Przewodniczący Rady 
 
                                                                                          Czesław Moch 
 
 

 


